
DRUGA REDOVITA SJEDNICA HRVATSKOG ARHEOLOŠKOG DRUŠTVA 2024. 

 

Druga redovita sjednica Središnjeg odbora Hrvatskog arheološkog društva održala se u 
ponedjeljak, 07. listopada 2024., s početkom u 17 sati u Centru za kulturu Korčula u Korčuli. 

Prisutni: Jacqueline Balen, Hrvoje Potrebica, Domagoj Perkić, Jana Škrgulja, Ivanka 
Kamenjarin, Željko Krnčević, Ante Alajbeg, Jelena Jovanović, Ivana Ožanić Roguljić, Marko 
Menđušić, Marta Kalebota i  Adriana Gri-Štorga. Odsutan: Domagoj Tončinić. 

Predložen je sljedeći Dnevni red: 1. Znanstveni skup i Godišnja skupština za godinu 2024.,  2. 
Izvješće o radu Društva u godini 2024., 3. Nakladnička djelatnost, 4. Nagrade Društva za 
2023., 5. Rad Društva u godini 2025., 6. Primanje novih članova, 7. Razno. 

 

Svi su se prisutni složili s predloženim Dnevnim redom. 

 

1. Znanstveni skup i Godišnja skupština za godinu 2024. 

Sukladno prvoj točki predloženog Dnevnog reda, započelo se s predstavljanjem 
organizacijskih pitanja nadolazećeg skupa Hrvatskog arheološkog društva. Toj točki 
prisustvovala je i Marta Kalebota u ime Organizacijskog odbora Skupa. 

 

2. Izvješće o radu Društva u godini 2024. 

Predsjednica Društva izvijestila je o izvršenju programa za 2024. godinu. Projekt Šta vi tamo 
kopate koji je osmislila Jelene Jovanović je odlično krenuo i još traje. Jelena Jovanović 
zahvalila je na podršci Jacqueline Balen i rekla da je projekt s prvim predavanjem krenuo 
29.2.2024. U ime Hrvatskog arheološkog društva, otvorio ga je dopredsjednik Domagoj 
Perkić, dok je Jacqueline Balen moderirala 5 od dosad održanih 11 izlaganja. Uz J. Balen i J. 
Jovanović, predavanja moderira i A. Alajbeg. Predavanja u sklopu projekta Što vi tamo 
kopate? do sada je  posjetilo je oko 1000 ljudi. 

Financijski je Društvo u godinu ušlo s dovoljno novca jer je Ministarstvo znanosti i 
tehnologije sredstva uplatilo na samom kraju godine. Dio tog novca namijenjen je za tisak 
dvije monografije u suizdavaštvu s Arheološkim muzom u Zagrebu. Ministarstvo kulture i 
medija RH, novac uplaćuje u mjesečnim ratama.  

Društvo je suorganizator skupa MetArh, koji organizira Odsjek za arheologiju FFZG, a ove će 
se godine održati 28.11.2024. 

 

3. Nakladnička djelatnost 

Izvještava Jacqueline Balen, jer Domagoj Tončinić nije prisutan.  

Početkom ove godine je Društvo izdalo Obavijesti  za prošlu godine. Obavijesti na žalost, 
kasne po par mjeseci. 



Izdanja HAD-a sa skupova u Sisku, Šibeniku i Zadru se pripremaju (sakupljeni su radovi i 
veći dio recenzija). Nadamo se da će sa skupa u Požegi prispjeti dovoljan broj radova, kao i sa 
skupa u Saloni.  Zadnji broj tiskanih Izdanja HAD-a bio je onaj s bjelovarskog skupa koji je 
promoviran prošle godine u Belom Manastiru. 

Društvo je suizdavač dviju monografija zajedno s Arheološkim muzejom u Zagrebu, koje će 
uskoro izaći iz tiska. 

 

4. Nagrade Društva za 2023. godinu 

Dobili smo nekoliko prijedloga za nagrade:  

Životno djelo: Vedran Barberić i grupa potpisnika prijedloga (23) predlažu Branka Kirigina 
što se jednoglasno prihvaća. 

Godišnje nagrade: tri prijedloga: svi u različitim kategorijama: Arheološki muzej Zadar: 
Muzejska družina Pinel i Kukica, (popularizacija i edukacija), drugi prijedlog:  Arheološki 
muzej Istre predložio je projekt ˝Malo rimsko kazalište˝ u kategoriji ˝uključivanje arheoloških 
spomenika u turističku ponudu i povećanje ugleda hrvatske arheologije u zemlji ili u  
inozemstvu te prijedlog Ivana Radmana Livaje za monografiju  Jane Kópačkove OLEUM ET 
VINUM ADRIATICUM.  

Svi prijedlozi uputiti će se Godišnjoj skupštini na glasanje. 

 

5. Rad Društva u godini 2025. 

Iduće godine HAD se vodi kao suorganizator Drugog znanstvenog skupa Neolitik Europe. 
Prvi je bio održan u Barceloni gdje su bile Sonja Kačar i Rajna Šošić Klindžić. Mjesto 
održavanja je Zadar, u suorganizaciji zadarskog i zagrebačkog fakulteta te Austrijske 
akademije znanosti, Arheološkog muzeja Zadar i Hrvatskog arheološkog društva. Skup će se 
održati od 22. do 25.5 2025.  

Iduće godine Jacqueline Balen predlaže Knin za skup Hrvatskog arheološkog društva, kada će 
ujedno biti i Izborna skupština Društva. Svi članovi Središnjeg odbora podržavaju prijedlog. 
1988. godine bio je posljednji skup u Kninu. Prednosti Knina su studentski dom za smještaj, 
novi interpretacijski centar, bogata arheološka baština.  

 

6. Primanje novih članova 

Zaprimljene su 3 molbe za primanje u Društvo. Primljena su tako dva nova redovita člana te 

jedan član pripravnik. 

 

7. Razno 

Nije bilo rasprave. 



 

Sjednica je završila u 18:30 sati. 

 

 

Zapisnik vodila: Jana Škrgulja 


